
Návštěva biskupa
Ve středu 16. srpna 2023 jsme v naší Náboženské obci Církve československé

husitské v Trhových Svinech (dále jen NO) přivítali významnou návštěvu - biskupa
Plzeňské diecéze Mgr. Lukáše Bujnu.

Bratr  biskup  vykonává  řadu  biskupských  návštěv  (viz  webové  stránky
Plzeňské diecéze  Plzeňská diecéze (ccshplzen.cz) ),  tak jak slíbil  v předvoleních
projevech na biskupa:

„Proto  věřím,  že  základním  úkolem  biskupa  je  propojovat  diecézi  svou
fyzickou přítomností v náboženských obcích a sdílet se společenstvím věřících
radost z evangelia, povzbuzovat je k následování Ježíše Krista, přispívat k vědomí
společné jednoty v Kristu i k hrdosti na to, že naši křesťanskou víru žijeme právě
v Církvi československé husitské. Vždyť je to kostnický mučedník Jan Hus, kdo nás
učí, že Kristus je Pravda a Pravdu máme milovat a každému ji přát.“ – viz Dopis
Lukáse Bujny.pdf

Velmi  nadějně  zní  i  biskupova  stanoviska  k životu  naší  církve,  která  jsou
rovněž  zveřejňována  na  webových  stránkách  Plzeňské  diecéze.  Jeden  z velice
výstižných biskupových pohledů je:

„Pro budování autenticky křesťanských vztahů je nezbytné přijmout základní
východisko:  duchovně zdravé  společenství  nestojí  na  "kléru"  ani  na  "laicích",
nýbrž na Kristu.    „  -  viz  Lukáš Bujna:  Tělo a společenství  ::  Plzeňská diecéze
(ccshplzen.cz)

Bratr  biskup zvolil  efektivní  způsob návštěvy.  Vyčlenil  si  dostatek času na
prohlídku  sboru  a  zejména  na  individuální  rozmluvy  s jednotlivými  členy  a
příznivci našeho sboru před i po bohoslužbě. Navíc ještě odsloužil bohoslužbu a
pronesl zajímavé kázání.

S jakými  poznatky  bratr  biskup  odjížděl  přesně  nevíme,  i  když  všem
poděkoval za aktivity v náboženské obci. O čem diskutovali  a jaké poznatky si
odnesli jednotliví účastníci však můžeme zjistit, a proto jsme oslovili naše členy o
vyjádření:

Danuše Petříková, pastorační asistentka a členka pastorační rady
Bratr biskup je bezprostřední duchovní, který chodil bosky jako Ježíš a vůbec

ze sebe nic nedělal. Krásné kázání.

Mgr. Vilibald Rolínek, člen pastorační rady NO
Diskusi  jsme  věnovali  především  rozvoji  křesťanských  vztahů.  Připomněl

jsem úvahu z již polozapomenutého materiálu Plzeňské diecéze Vize 2021 - Cesta
k šíření evangelia musí obsahovat jazyk a prostředky doby, kterým lidé okolo nás
(a mimo církev) rozumějí.

https://husitskykostelsviny.cz/wp-content/uploads/2023/10/Dopis-Lukase-Bujny.pdf
https://husitskykostelsviny.cz/wp-content/uploads/2023/10/Dopis-Lukase-Bujny.pdf
https://www.ccshplzen.cz/
https://www.ccshplzen.cz/l/lukas-bujna-telo-a-spolecenstvi/
https://www.ccshplzen.cz/l/lukas-bujna-telo-a-spolecenstvi/


V naší  NO  se  vyrovnáváme  s tímto  nelehkým  úkolem  tím,  že  pořádáme
pravidelná duchovní  setkávání.  Velmi  by nám pomohla  pomoc,  která  by  byla
zveřejňována např. na webových stránkách našeho ústředí. Zatím se tak příliš
neděje.  Najít  například  na  uvedených  webových  stránkách  základní  věroučný
materiál  Základy víry CČSH je dost pracné. Navíc by si  zmiňovaný materiál  již
zasloužil, aby byl zveřejněn ve formátu online, a ne v pdf.

Biskup Bujna požádal o zaslání písemných podkladů, což jsem s potěšením
učinil.

https://www.msn.com/cs-cz/zpravy/other/kdy%C5%BE-politici-v-presti%C5%BEi-sout%C4%9B%C5%BE%C3%AD-s-ukl
%C3%ADze%C4%8Dkami-jakou-roli-maj%C3%AD-z%C3%A1konod%C3%A1rci-ve-spole%C4%8Dnosti/ar-AA1fv1E5

https://www.msn.com/cs-cz/zpravy/other/kdy%C5%BE-politici-v-presti%C5%BEi-sout%C4%9B%C5%BE%C3%AD-s-ukl%C3%ADze%C4%8Dkami-jakou-roli-maj%C3%AD-z%C3%A1konod%C3%A1rci-ve-spole%C4%8Dnosti/ar-AA1fv1E5
https://www.msn.com/cs-cz/zpravy/other/kdy%C5%BE-politici-v-presti%C5%BEi-sout%C4%9B%C5%BE%C3%AD-s-ukl%C3%ADze%C4%8Dkami-jakou-roli-maj%C3%AD-z%C3%A1konod%C3%A1rci-ve-spole%C4%8Dnosti/ar-AA1fv1E5


Kriticky  na  roli  politiků  v  dnešní  společnosti  nahlíží  i  Kubáček.  „Situace  je
tristní. Ne  náhodou  jsou  politici  dlouhodobě  ve  vnímání  důvěryhodnosti
povolání spíše v nižších až závěrečných pozicích. Společnost očekává, že politici
budou inspirací, půjdou příkladem, stanou se praktickým výkladem morálního a
správného chování. Situace je však často opačná. Mnozí podlehnou pocitu, že
jsou nedotknutelní, že se v jejich případě dá vše omluvit. 

https://protiproud.info/politika/7387-znameni-na-morovem-sloupu-v-praze-vyrazeny-mec-z-ruky-sv-vaclava-co-nam-
tim-chce-rici-prozretelnost-misto-pouti-setkavani-v-pricovech-nemusime-spolu-ve-vsem-souhlasit-ale-nejvyssi-
spolecny-jmenovatel.htm

Ostatně ten omyl spočívá již v principu: Není rolí  nezávislých médií, aby – tak
jako to činí miliardáři vlastněný mainstream – verboval voličské skupiny na „naši
stranu  barikády“.  To  je  přesně  na  cestě  k tomu,  začít  je  manipulovat.  Úkol
svobodných mediálních projektů spočívá v informacích a názorech, k nimž se ti
„spící“ či zmanipulovaní musejí sami propracovat. 

Pražský arcibiskup Jan Graubner poslal papeži Františkovi rezignaci (msn.com)

 Graubner řekl, že je třeba více společně pracovat a méně kritizovat. "Nejít
ani doprava ani doleva, ale na hlubinu," míní. Církev by podle něj měla být
otevřená. "Ale zároveň nesnižovat laťku, spíše nabízet svěřený duchovní
poklad, který přináší štěstí a radost," uvedl.

https://www.msn.com/cs-cz/zpravy/dom%C3%A1c%C3%AD/pra%C5%BEsk%C3%BD-arcibiskup-jan-graubner-poslal-pape%C5%BEi-franti%C5%A1kovi-rezignaci/ar-AA1fQc5g?ocid=msedgdhp&pc=U531&cvid=dcc98a1c350c46889a883c83a37b0f44&ei=17
https://protiproud.info/politika/7387-znameni-na-morovem-sloupu-v-praze-vyrazeny-mec-z-ruky-sv-vaclava-co-nam-tim-chce-rici-prozretelnost-misto-pouti-setkavani-v-pricovech-nemusime-spolu-ve-vsem-souhlasit-ale-nejvyssi-spolecny-jmenovatel.htm
https://protiproud.info/politika/7387-znameni-na-morovem-sloupu-v-praze-vyrazeny-mec-z-ruky-sv-vaclava-co-nam-tim-chce-rici-prozretelnost-misto-pouti-setkavani-v-pricovech-nemusime-spolu-ve-vsem-souhlasit-ale-nejvyssi-spolecny-jmenovatel.htm
https://protiproud.info/politika/7387-znameni-na-morovem-sloupu-v-praze-vyrazeny-mec-z-ruky-sv-vaclava-co-nam-tim-chce-rici-prozretelnost-misto-pouti-setkavani-v-pricovech-nemusime-spolu-ve-vsem-souhlasit-ale-nejvyssi-spolecny-jmenovatel.htm

